

Title (en)
Fastening element for shoes.

Title (de)
Verschlussvorrichtung für Schuhe.

Title (fr)
Dispositif de fermeture d'une chaussure.

Publication
EP 0242549 A1 19871028 (FR)

Application
EP 87103245 A 19870306

Priority
CH 170386 A 19860425

Abstract (en)
[origin: US4796337A] The device comprises a toothed strap with saw teeth (4), which is fixed, at one of its ends, to the boot (1) and carries a sliding U-piece (7) on which a ratchet (8) cooperating with the toothed strap is pivotably mounted. Above these teeth (10), the ratchet has a groove (11) inside which the bar (11) of a buckle (14) integral with another part of the boot is engaged. The U-piece is provided with two hook-shaped recesses located opposite the groove (11). The hinging pin (15) of the buckle, which at the same time acts as a tensioning lever, engages inside a groove (13). The ratchet pin is subject to a small degree of strain and accidental opening of the buckle due to pressure on the end of the latter is prevented.

Abstract (fr)
Le dispositif comprend une courroie dentée à dents de loup (4) fixée par une de ses extrémités à la chaussure (1) et portant un étrier coulissant (7) sur lequel est pivoté un cliquet (8) coopérant avec la courroie dentée. Au dessus de ces dents (10) le cliquet présente une gorge (11) dans laquelle vient s'accrocher la barrette (11) d'une boucle (14) solidaire d'une autre partie de la chaussure. L'étrier est muni de deux découpes en face de la gorge (11) et en forme de crochet. L'axe d'articulation (15) de la boucle, qui constitue simultanément un levier-tendeur, s'engage dans une gorge (13). L'axe du cliquet est peu sollicité et un décrochement intempestif de la boucle dû à une pression sur l'extrémité de celle-ci est empêché.

IPC 1-7
A43C 11/14

IPC 8 full level
A43B 5/04 (2006.01); **A43C 11/14** (2006.01)

CPC (source: EP US)
A43C 11/1413 (2013.01 - EP US); **A43C 11/146** (2013.01 - EP US); **Y10T 24/2106** (2015.01 - EP US); **Y10T 24/216** (2015.01 - EP US);
Y10T 24/2183 (2015.01 - EP US)

Citation (search report)
[AD] EP 0047024 A1 19820310 - LANGE INT SA [CH]

Cited by
CH680829A5; EP0820707A3; US6250651B1; WO0033691A1

Designated contracting state (EPC)
AT DE FR IT SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0242549 A1 19871028; EP 0242549 B1 19900228; AT E50482 T1 19900315; CA 1278423 C 19910102; CH 668168 A5 19881215;
DE 3761739 D1 19900405; JP S62258603 A 19871111; US 4796337 A 19890110

DOCDB simple family (application)
EP 87103245 A 19870306; AT 87103245 T 19870306; CA 530612 A 19870225; CH 170386 A 19860425; DE 3761739 T 19870306;
JP 9639487 A 19870421; US 1792887 A 19870224